

Meningococcal disease, Great Lakes area (Burundi, Rwanda, United Republic of Tanzania) - update¹

Burundi – As of 2 September, the number of cases reported in Muyinga province remains high (50 cases per week). Additional cases have been reported in Cankuzo province as well as in Ruyigi province. WHO and UNICEF are providing 747 500 doses for the vaccination campaign, which will be supported by *Médecins sans Frontières* (MSF) France in Muyinga province and MSF Holland in Ruyigi province.

Rwanda – As of 2 September, a total of 636 cases and 83 deaths was reported in 8 out of 12 provinces in the country. The WHO sub-regional inter-country advisor carried out an epidemiological assessment in the country and a consolidated appeal for 2 million doses of vaccine was launched by the Rwandan Ministry of Health, WHO, MSF and UNICEF to vaccinate populations in the areas at risk.

United Republic of Tanzania – A vaccination campaign has begun early this week for refugees in the camps in Kibondo district, Kibondo province as well as for those refugees registered for repatriation to the northern provinces in Burundi. The campaign is carried out by the International Rescue Committee, supported by the United Nations High Commissioner for Refugees. Surveillance is also being strengthened in Kasulo province, which borders Kibondo province.

Méningococcie, région des Grands Lacs (Burundi, Rwanda, République- Unie de Tanzanie) – mise à jour¹

Burundi – Au 2 septembre, le nombre de cas signalés reste élevé (50 par semaine) dans la province de Muyinga. De nouveaux cas ont été signalés dans les provinces de Cankuzo et Ruyigi. L'OMS et l'UNICEF sont en train de fournir 747 500 doses pour la campagne de vaccination, laquelle sera soutenue par Médecins sans Frontières (MSF) France dans la province de Muyinga et par MSF Pays-Bas dans la province de Ruyigi.

Rwanda – Au 2 septembre, un total de 636 cas et 83 décès a été signalé dans 8 des 12 provinces que compte le pays. Les conseillers OMS sous-régionaux inter-pays (ICP) ont procédé à une évaluation épidémiologique dans le pays et un appel collectif pour réunir 2 millions de doses de vaccin a été lancé par le Ministère de la santé rwandais, l'OMS, MSF et l'UNICEF, afin de vacciner les populations vivant dans les zones à risque.

République-Unie de Tanzanie – Une campagne de vaccination a commencé au début de cette semaine, visant les réfugiés vivant dans les camps du district de Kibondo, de la province de Kibondo ainsi que tous les réfugiés inscrits sur les listes de rapatriement, dans les provinces nord du Burundi. Cette campagne est menée par le *International Rescue Committee* et soutenue par le Haut Commissariat des Nations Unies. La surveillance est également renforcée dans la province de Kasulo, qui borde la province de Kibondo.

**WORLD HEALTH
ORGANIZATION
Geneva**

**ORGANISATION MONDIALE
DE LA SANTÉ
Genève**

Annual subscription / Abonnement annuel
Sw. fr. / Fr. s. 230.–

6.500 1.2002
ISSN 0049-8114
Printed in Switzerland

¹ See No. 35, 2002, p. 289.

¹ Voir N° 35, 2002, p. 289.

West Nile virus, Canada

As of 17 September 2002, Health Canada has reported 3 confirmed and 14 suspected cases of West Nile virus, including 1 death. All cases are resident in the province of Ontario. Two of the confirmed cases are likely to have acquired their infection within Ontario, whereas one is likely to have acquired the infection while travelling in the United States. ■

Virus West Nile, Canada

Au 17 septembre 2002, *Health Canada* a signalé 3 cas confirmés et 14 cas présumés de virus West Nile, dont un décès. Tous ces cas résident dans la province d'Ontario. Il est probable que 2 des cas confirmés aient été infectés en Ontario même tandis que le troisième aurait été infecté alors qu'il voyageait aux États-Unis d'Amérique. ■